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Referat 

Mødetidspunkt 6. april 2022 kl. 08:30-10:30 

Mødested Strøm Hansen A/S, Sundsholmen 39, 9400 Nørresundby 

Referent Lene Haslund Halby 

Deltagere Formand Marinus Møller, Frandsen & Søndergaard 

John Lundgaard Andersen, Strøm Hansen, repræsentant for Teknisk Landsforbund 

René Aaholm, COWI 

Søren Hindsholm, Nørresundby Gymnasium 

Jørgen Johannes Ringgaard, studerende Energimanagement  

Johnny Kristensen, Rebild Forsyning 

Michael Mossing, BILA Automation 

Michael Stie Laugesen, Green Hub Denmark 

Henrik Skallerup Andersen, Tech College 

Jens Henrik Nielsen, underviser 

Niels Jørgen Andreasen, underviser  

Mødeleder John Midtgaard Jensen 

Afdeling UCN Teknologi og Business 

Afbud 

Fraværende 
A 

Halil Halilov, Aalborg Portland og Mariia Kravchenko, SustainX 

Jesper Krebs 
  

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

John Midtgaard Jensen gennemgår dagsorden, og den er godkendt. 

2. 08:30-08:35 Velkomst 

Alle medlemmer nye som ”gamle” ønskes velkommen. 

3. 08:35-09:00 Præsentation af det nye uddannelsesudvalg 

Alle medlemmer laver en kort præsentation af sig selv, og bliver i den forbindelse bedt om at sige et 

par ord i forhold til feedback og forskning. 

Under præsentationsrunden kommer følgende input: 

Feedback: 

- Generelt er opfattelsen, at unge mennesker har mere brug for feedback. 

 COWI er fx begyndt at give feedback på projekter i afdelingen. 

- Behov for feedback er individuelt fra person til person. 

- De unge ønsker feedback, da de bruger den til at forbedre sig. 

- Udviklingen går så stærkt, og det øger behov for feedback. 

- Jørgen Johannes Ringgaard har dog en anden mening om feedback. Han mener, at man får for 

 meget feedback, og at man selv bærer ansvaret for at få den ønskede feedback. 

- Det opleves, at studerende ikke nødvendigvis betegner feedback fra fx projekter som feedback. 
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Forskning: 

- Man skal blive bedre til at italesætte hvad der ligger i begrebet forskning. Udvikling i daglig drift er 

 også forskning. Forskning er ofte en integreret del af hverdagen. 

- Bedre materialekendskab. 

- Anvendt forskning skal være praksisnært. 

- Forskning under praktikforløb. 

4. 09:00-09:10 Præsentation af Strøm Hansen 

John Lundgaard Andersen fortæller om virksomhedens historie, og mødet afsluttes med en rundvis-

ning af stedet. 

 

 

5. 09:10-09:25 Uddannelsesudvalgets opgave 

John Midtgaard Jensen fortæller om uddannelsesudvalgets opgave. Udvalget har en rådgivende, 

inddragende opgave, og kan afgive indstillinger, se yderligere information i kommissorium vedhæftet 

referat. 

Yderligere information kan tilgås her: 

Uddannelsesudvalg 

6. 09:25-09:55 Gruppearbejde: Organisering af uddannelsesudvalget og 

den mest optimale arbejdsmetode i udvalget 

Mødet fortsætter med gruppearbejde, hvor vi opdeles i to grupper, og skal arbejde med ”Hvordan 

optimerer vi arbejdet i udvalget” 

Gruppe 1 (VVS/Energi/Miljø)   Gruppe 2 (El/Automation) 

Marinus Møller    John L. Andersen 

Michael S. Laugesen   Michael Mossing 

Johnny Kristensen   Henrik Skallerup 

Niels Jørgen Andreasen   René Aaholm 

Lene Haslund Halby   Jørgen Johannes Ringgaard 

     Jens Henrik Nielsen 

     John Midtgaard Jensen 

Uddannelsesudvalg
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Forslag til temaer: 

- Rekruttering/profilering af uddannelserne 

- Indhold til uddannelserne 

- Aktuelt fra aftagerne 

7. 09:55-10:15 Opsamling 

Noter fra gruppe 1: 

- Nedlukning af de internationale udbud – kan uddannelsesudvalget hjælpe med at ”presse” til 

 ændring af beslutningen.  

- Hjælp til bedre profilering af professionen. 

- Brede uddannelser, som ligger til grund for videreudvikling. Fx er ingeniørstudiet for specialiseret. 

- I forhold til rekruttering ”opfinder” virksomheder nye titler for at tiltrække ansøgere. Ingen vil søge 

 arbejde hvor fx ordet kloak indgår. 

- ”Det grønne rejsehold” skaber en kobling mellem nyuddannede og virksomheder. Kan vi hjælpe 

 de studerende efter endt uddannelse? 

- Der skal være et fast tema inden mødet, og temaet skal meldes ud i god tid, så medlemmerne 

 har mulighed for at forberede sig. Det foreslås, at man i gruppedannelsen eller på tværs kan 

 samarbejde i tiden mellem møderne via fx mail. 

 

Noter fra gruppe 2: 

- Praktikbesøg, der lærer UCN om alt der rør sig. 

- Send analyser og andet materiale ud i forvejen 

- Hvis man ikke kan få de dimittender man skal bruger er der en tendens til at bruge de næstbed

 ste – maskinmestrene. De er meget bedre til at profilere sig end vi er. 

- Kan vi gøre noget sammen med Tech College for at få historien drejet over på hvor vigtig vore 

 uddannelser er? 

- Kan UCN slå sig op på at være en lokal uddannelsesinstitution. 

- Tech College tager fat i virksomhederne og har et frugtbart samarbejde med dem. UCN kan gøre 

 det samme. 

- Tech College har problemer med at finde lærepladser. 

- En fremtidig arbejdsmetode; kan vi ud fra et forudbestemt tema med fordel dele os i mindre  

 grupper? 

 - den store mangel på dimittender 

 - Hvad er bæredygtighed 

 - Et varmt emne er netværk hos Strøm Hansen 

 - Hos COWI er det bæredygtighed og lokalt at få de rette kompetencer samt hvad 

  sker der på området vedr. materialepriser 

 - Hos Bila er det automatisering og medarbejdere 

8. 10:30 På gensyn 

Det aftales, at næste møde afholdes i november hos Henrik Skallerup, Tech College, og du vil sna-

rest modtage en indkaldelse. 

D. 3. november afholdes UCN årsmøde for samtlige uddannelsesudvalg, og du vil også modtage 

indkaldelse hertil. 


